
#Fejlesztés 3. oldal

FESZTIVÁL A JAVÁBÓL!FESZTIVÁL A JAVÁBÓL!
Kiürült a belváros az V. Hétvölgy Fesztivál két napján. Rengetegen voltak kíváncsiak a szabadtéri programokra. Két színpadon is 
országos hírű és helyi előadók várták a közönséget, még a forgalmat is korlátozni kellett az Ifjúsági Park környékén. Kollányi 
Zsuzsi, Radics Gigi, a Balkán Fanatik, Singh Viki,Dr. BRS, Berkes Olivér, a Blahalouisiana - ŐK MIND ITT VOLTAK. A két napos fesztivált 
követően, a vasárnapi Gyermek- és Ifjúsági Nap tette fel a "koronát" a nagysikerű rendezvénysorozatra, ahol a 
gyermekprogramok és a helyi fellépők produkciói mellett Varga Feri & Balássy Betty és Curtis is fellépett. A rapper a hatalmas 
tömeg előtt tartott koncertjén - szó szerint- még a cipőjét is Ózdon hagyta.  
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ÜZENET A MÚLTBÓLÜZENET A MÚLTBÓL 

A rendszerváltás utáni első szabad október 
23-i ünnepség után két nappal kiábrándítóan 
hatott a hivatalos bejelentés: a kormány 
65%-kal, 56 Ft-ra emeli a benzin literenkénti 
árát, miután az olaj világpiaci ára megduplázó-
dott az öbölháború, illetve a szovjet olajszállítás 
akadozása miatt. A csalódás egyik fő kiváltó 
oka nem is annyira a brutális mértékű áremelés 
volt, sokkal inkább az, hogy a korabeli hivatalos 
kommunikáció végig tagadta, hogy a kabinet 

bármilyen hasonló lépésre készülne. A taxisok 
az utcára vonultak, az ország több pontján 
megbénították a forgalmat, míg az ország 
ekkor szembesült azzal, hogy a korábban 
központilag alacsonyabbra szabott árak már 
nem csak mérsékelt ütemben és viszonylag 
kiszámítható időközönként emelkedhetnek.

„Forró október vége” – ezzel a címmel közölt 
terjedelmes írást a „kék” Ózdi Vasas, amely az 

első, újonnan megalakult, alig pár napos önkor-
mányzat, valamint az első polgármester (Seffer 
Ferenc) nem várt első kihívásait részletezte. A 
korabeli felvételeken jól látszik: 1990. október 
26-án (pénteken) a város „stratégiai gócpont-
ját” jelentő, még körforgalom nélküli gyújtósi 
csomópontban az első pillanattól kezdve 
blokád alakult ki. Abban a taxisok mellett 
teherszállítók, vállalkozók és magánszemélyek 
is részt vettek a sztrájk ezen formáját követve, 
sőt a mai „Inkubátorház” előtt haladó vasúti 
síneket is elzárták átmenetileg. Torlasz akadá-
lyozta a forgalmat csakhamar a bolyki elágazó-
nál, a volt kenyérgyár előtti útszakasznál, vagy 
éppen a városból kivezető főútnál, a táblási 
temetőnél is, ám a megkülönböztető jelzést 
használó járműveket átengedték.
 
A pénteken kezdődött káoszban kisebb 
felvásárlási láz tört ki, miközben Petrenkó János 
országgyűlési képviselő is próbált tárgyalni a 
tiltakozókkal. A kényelmetlenségek ellenére, a 
megkérdezett városi lakosok többsége 
szimpatizált a tüntetőkkel, s aláírásgyűjtés is 
indult a magasra emelt benzinárak ellen. 
Szombatra a sztrájk (valójában blokád) 
országossá vált, városunk pedig szinte teljesen 
elcsendesült. Válságstáb jött létre helyben is, 
végül vasárnap reggel 5 órára - az országban 
az elsők között - megszűnt a krízishelyzet, 
amelynek eredményeképpen még félpályás 
útlezárás sem maradt. 

Alabán Péter

Taxisblokád és úttorlasz a Gyújtón. Magánarchívum. Ózd, 1990.

ÖNKORMÁNYZATI LAKOSSÁGI TÁJÉKOZTATÓ KAMPÁNY INDULT
Eredmények átfogó formában

A lakosság informálása az elsődleges célja 
az önkormányzat Félidő című kampányá-
nak. Ehhez kapcsolódóan több terülten is 
igyekeznek felvenni a helyiekkel a kapcsola-
tot. Számos videós összeállítás is készült, 
amelyek különböző felületeken láthatóak, 
így például az Ózdi Városi Televízió képúj-
ságjában és a közösségi médiában. Az Ózdi 
Központi Ügyfélszolgálat kialakítása az 
ügyintézés gördülékenységét szolgálja, 
ennek létrehozása is az eredmények között 
szerepel. Az ÓKÜSZ mellett a településün-
ket érintő más fontos ügyekbe is betekin-
tést nyerhetnek a helyiek. Így szó van                           
- többek között - akadálymentesítésről, 
belvízelvezetésről, aszfaltozásról, pihenő, 
vagy éppen parkolóhelyek kialakításáról is. 
Janiczak Dávid, városunk polgármestere 
abban bízik, hogy Ózd lakossága így 
átfogóbban megismerheti az elmúlt 
időszakban zajló munkafolyamatokat, 
fejlesztéseket és elért eredményeket. 

„Az önkormányzati ciklus felénél járunk, így 
Ózd Város Önkormányzata egy tájékoztató 
kampányt indított, amelynek az a lényege, 
hogy a lakosságot tájékoztassuk a ciklus 
feléig elért eredményekről. Ezekkel több 
helyen is találkozhatnak. Bízom benne, hogy 
mindenki megismeri a városban elvégzett 
munkáknak az eredményét, hiszen fontos-
nak tartom a lakosság tájékoztatását, immár 
több mint hét esztendeje. Hiszen a legfonto-
sabb az, hogy a megválasztott politikus el is 
számoljon azzal, hogy milyen munkát végez.”

A tájékoztatás írásos formában is zajlik.                
A Vasvár úton a kirakatok előtt sétálva is 
találkozhatunk plakátokkal. Az elmúlt két 
és fél év eredményeire szórólapokkal is 
felhívják a figyelmet, amelyeket postalá-
dájukból vehetnek kézbe az olvasók.

Tóth Alexandra
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lesznek aszfaltozások. Ugyanakkor a fontos-
sági sorrend élére kerültek a legrosszabb 
állapotban lévő szakaszok, amelyek rövidesen 
új aszfaltréteget kapnak. Ennek alapján 
készült el egy lista, melynek köszönhetően 
Ózd belterületén több, mint 7,2 kilométer 
útszakasz újul meg nyáron.

- A területi képviselőkre bíztam, hogy mely 
utak aszfaltozása kerüljön a fontossági 
sorrend élére – folytatta az aszfaltozásokkal 
kapcsolatban Janiczak Dávid. – Ezután 
tartottunk egy megbeszélést, ahol politika-
mentesen, mindenki a saját körzetét képvi-
selte. Egy korrekt, előremutató, a lakók 
érdekeit szem előtt tartó egyeztetés volt ez, 
ahol összeállt a kép. Ezután a testületi 
ülésen is elfogadtuk a javaslatot, úgyhogy jó 
ütemben haladnak a dolgok. A város terüle-
tén több, mint 30 utcában várható majd 
fejlesztés. A törvényi előírásokat betartva 
először le kell folytatni a közbeszerzési 
eljárást, majd ki kell választani a kivitelezőt. 
Ezután vonulhatnak fel a munkagépek. 
Bízom benne, hogy nyáron megkezdődhet-
nek a munkálatok. Az ütemezésről is akkor 
lehet majd érdemben beszélni, ha ezekre a 
kérdésekre egyértelmű választ kaptunk. 
Kiemelt célom, hogy ennek a ciklusomnak a 
végére lakóterületen aszfaltozatlan, vagy 
nehezen járható út ne maradjon a városban. 
A Drótos-tetőre vezető szakasz aszfaltozá-

sát azonban biztos, hogy a következő évre 
kell halasztani, mivel új tv-tornyot épít a 
tulajdonos, de előbb elbontják a régit. Ennek 
következtében nagymértékű terhelés 
várható a hegyre vezető részen, ami az új 
aszfaltot teljesen tönkretenné. Ennek a 
munkának így a fejlesztés után látunk hozzá. 
Összességében azonban városi szinten több 
évtizedes, helyenként fél évszázados 
lemaradást sikerül rövidesen behoznunk. 

Az egyedi kormánytámogatáson túl termé-
szetesen az ózdi önkormányzat igyekszik az 
elérhető pályázati lehetőségeket is kihasz-
nálni. A TOP Plusz program keretében a város 
ugyancsak szeretne forrásokhoz jutni.

- Egy útfelújításra beadott pályázatunk 
még döntésre vár, ezzel együtt már idén 
elég szép eredményeket érhetnénk el – 
fogalmazott Janiczak Dávid, polgármester. 
– Amennyiben támogatandónak ítélik a 
beadott anyagunkat, úgy további 200 millió 
forintot fordíthatnák belterületi utak 
felújítására, ami szintén nagyot lendítene 
ezen a területen. Tudjuk, hogy hatalmas a 
lemaradásunk, de bízunk benne, hogy már 
idén ebből sokat tudunk majd törleszteni.

Janiczak Dávid polgármester a rövidesen 
kezdődő aszfaltozásokkal kapcsolatban 
kiemelte: számára eddig és ezután is prioritást 
élveznek az újfejlesztések, amit korábban 
pályázati forrásból nem lehetett megvalósíta-
ni, csak önerőből. Most viszont egy olyan 
méretű munka elvégzésére nyílik lehetőség, 
amelyre korábban még nem volt példa.                        
A legfontosabb elv azt volt, hogy a település 
egésze részesüljön a fejlesztésből, ami azt 
jelenti, hogy minden választókerületben 

- Jó a kapcsolatunk a kormányzattal 
valamint az országgyűlési képviselővel is, és 
igyekszünk mindenkivel együtt dolgozni, aki 
tenni akar Ózd fejlődéséért – fogalmazott 
Janiczak Dávid, polgármester. – Ez az 500 
millió forintos, vissza nem térítendő támo-
gatás nagyon fontos a városunk életében. 
Mégpedig azért, mert a pályázati kiírások 
nagyon be vannak határolva, ezt az összeget 
pedig olyan feladatok ellátására fordíthatjuk, 
amelyekre tényleg nagy szükségünk van. 
Ebben az esetben ugyanis mi mondhattuk 
meg, hogy milyen fejlesztéseket kívánunk 
végrehajtani ebből az összegből. Ezt a pénzt 
három részre bontottuk, amelyből a 
legjelentősebb tételt a belterületi utak teljes 
pályás aszfaltozása teszi ki, amelyre 
nagyságrendileg 300 millió forintot költünk 
majd. Nagyjából 100-100 milliót szánunk az 
intézmények korszerűsítésére és eszközbe-
szerzésre, valamint közterületek rendbeté-
telére és modernizálására.

NAGYLÉPTÉKŰ 
BELTERÜLETI ÚTFEJLESZTÉS

Utakra szükség van. A város megközelítésének javítása mindenkor prioritást élvez, de ugyancsak fontos a belterületi 
közlekedés színvonalának emelése, minőségének javítása. Ebből a szempontból egy olyan időszak következik Ózdon, 
amelyre még soha nem volt példa. Mint ismert, egyedi kormánydöntés után félmilliárd forint támogatásban részesült a 
város, amelynek legjelentősebb részét önkormányzati utak teljes pályás aszfaltozására használják majd fel. A területi 
képviselők bevonásával a munka már hetekkel ezelőtt elkezdődött.

300 MILLIÓ FORINT FELHASZNÁLÁSÁVAL

TÖBB, MINT 7,2 KILOMÉTER ÚTSZAKASZ ÚJULHAT MEG ÓZDON



FÉL ÉVSZÁZADOS
A TÁBLAI BORÜNNEP

- Akkoriban még csak hatan-nyolcan voltak 
azok a táblaiak, akik eldicsekedtek a másik-
nak, hogy milyen jó bort készítettek. 
Megvendégelték egymást, jót beszélgettek 
és ki is értékelték a nedűket – elevenítette fel 
a kezdeteket Medve József, főszervező. – 
Ezután jött az ötlet, hogy ne házaljanak 
egymáshoz a gazdák, hanem egy közösségi 
program keretében üljenek össze és zsűriz-
zék egymás borait. A rendezvény egyre 
inkább elterjedt, szélesedett, de mind a mai 
napig megtartotta azt a hangulatát, amilyen 
eleinte volt. Talán ez az egyik varázsa.

A koronavírus járvány miatt a tavalyi borver-
seny elmaradt, így 2022 tavaszán tartották 
meg jubileumi programot, amely a hagyo-
mányos menetrend szerint zajlott. Ekkor az 
is kiderült, hogy a szakma és a meghívott 
vendégek ízlése mennyire találkozik 
egymással, hiszen a pontszámok összesíté-
se után alakul ki a végső sorrend. Az esemé-
nyen még voltak olyanok is, akik a kezdetek-
től végig követték a gazdák küzdelmét, de 
többségében azok ültek az asztalok mögött, 
akik valamivel később kapcsolódtak be.

- Ez nálunk egyértelműen a férfiak ünnepe 
– fogalmazott az eseményen Medve 
József, főszervező. –  Természetesen nem 
gondoltuk, hogy megéljük az ötven évet, 
ezért mindenkinek különleges ez a nap. 

Sokan vagyunk most is olyanok, akik 
évtizedek óta foglalkoznak a borkészítés-
sel, sajnos a fiatalok kevesebben vállalkoz-
nak erre a nehéz, de nagyon szép feladatra. 
Bízom benne, hogy azért lesznek olyanok, 
akik majd továbbviszik ezt a hagyományt. 
Amíg bírjuk, addig természetesen évről-év-
re megtartjuk a versengést, de nagyon 
szeretném, ha jönne a fiatalabb generáció, 
akinek ezt a stafétát néhány éven belül át 
lehet adni. Tudom, hogy a világ sokat válto-
zott és a helyi borokat nem szabad össze-
hasonlítani a környék neves vidékeivel, de a 
mi földünkön termett szőlő akkor is közel 
áll a szívünkhöz, ha a zamata nem annyira 
megnyerő, mint azoké, amelyeket valame-
lyik borvidéken készítenek.

Való igaz, Ózd nem tartozik a hagyomá-
nyos borkészítő vidékhez, ezért nem 
szabad azt várni, hogy a helyi nedűk 
hasonlítanak az egri vagy éppen a tokaji 
borokhoz. A környék adottságaihoz 
mérten azonban mindig komoly küzdelem 
zajlik a gazdák között.

- Azt szeretném, ha nemcsak a versenyről 
szólna ez a dolog, hanem arról is, hogy a 
szőlőművelési kultúra is újra felvirágozna ezen 
a környéken – emelte ki Rácz Mihály, verseny-
ző. – A mögöttünk található hegyen ugyanis  
egy ezredéves szőlőnevelési kultúra volt jelen. 
Jó lenne, ha ezt a fiataloknak is át lehetne adni.

A tradíció nemcsak rendezvény, hanem a 
lebonyolítás és a zsűrizés szempontjából 
sem változott. Az 50. Táblai Borversenyen  a 
megnyitó után a több, mint húsz vörösbort 
kóstolták végig a szakmai és a társadalmi 
zsűri tagjai, ezután az elmaradthatatlan 

sültkolbászt fogyasztották el a vendégek, 
majd jöhetett a fehér borok versenye.                     
Az eredményhirdetés, és hivatalos program 
után az est kötetlen formában folytatódott 
egészen az éjszakai órákig.

Fotók: Dulai Lajos

- Sokan csak annyit látnak ebből az 
eseményből, hogy a környező férfiak össze-
jönnek és iszogatnak. Ezt a pillanatot 
azonban hónapokon keresztül zajló, nagyon 
kemény munka előzi meg. Legyen szó 
vásárolt vagy saját termésű szőlőből készült 
borról – tette hozzá Csutor László, a terület 
önkormányzati képviselője. – Nagyon sok 
odafigyelést, gondoskodást és fizikai munkát 
igényel a borkészítés, ezért mindenkit tiszte-
let illet, aki manapság ezzel foglalkozik. 
Természetesen jó látni, hogy még ilyen sokan 
vagyunk, és azt is, hogy a borversenyünk 
megérte az ötvenedik alkalmat. Bízunk 
benne, hogy ezt a hagyományt még sokáig 
fenn tudjuk tartani Ózdon. Én szinte a kezde-
tektől segítem a rendezvényt, de szerencsére 
az önkormányzat, a képviselők is minden 
évben a borverseny mellett állnak. Mindenki 
érzi, hogy ez egy fontos program, hiszen 
hatalmas múltja van. Amíg rajtunk múlik, 
egészen biztos, hogy jövője is lesz. Már csak 
azért is, mert a peremkerületen élőket mindig 
összefogja, de örömteli, hogy most már nem 
csak Táblából, Ózdról, hanem a környező 
falvakból is sokan becsatlakoztak. Szeretettel 
látjuk őket, hiszen az ő boruk ezen a földön és 
ugyanolyan körülmények között készült.

A manapság is élő ózdi rendezvények 
közül egészen biztos, hogy az egyik 
legrégebbi a Táblai Borverseny, 
amelyet először 1972-ben rendeztek 
meg. Éppen ezért volt különleges az 
idei esemény, hiszen kerek jubileum-
hoz érkeztek a rendezők és a résztve-
vők.   A program, és az azt megelőző 
szokásos kolbásztöltés arra is jó 
lehetőséget kínált, hogy egy kicsit 
felidézzük a múltat. Természetesen 
akkoriban még senki   nem gondolta, 
hogy ilyen hosszú időn keresztül 
fennmarad a versengés, amely nem 
csupán arról szól, hogy a helyi és a 
környékbeli férfiak mulassanak egy 
jót. Ettől ugyanis sokkal többet jelent. 
A barátkozás mellett a gazdák között 
komoly versengés alakult ki, amely a 
házilag termesztett és kezelt vagy 
éppen a vásárolt szőlőből készülő 
borok mustráján teljesedett ki.

Marosréti Ervin
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A diákokból összekovácsolódott csapat a 
Fiatalok a Tiszta Városért csoport nevet 
választotta, amely visszafogottan és 
egyszerűen foglalja össze azt, hogy kik ők és 
milyen cél érdekében alakították meg közös-
ségüket. Tagjai időről-időre igyekeznek 
ellensúlyozni azt a negatív hatást, amelyet 
az emberi- és a természeti környezet tiszta-
ságát és méltóságát semmibe vevő egyes itt 
élők keltenek azzal, hogy szemetüket szinte 
már rutinból szórják szerteszét.
 
A csoport vezetője, Lakatos Gábor elárulta, 
hogy az általuk életre hívott közösség 
megalakulásában nagy szerepe volt nagyap-
jának, Lakatos Mihálynak, akit nemcsak 
alkotóművészként, hanem a természet nagy 
tisztelőjeként és ismerőjeként is számon 
tartanak az ózdiak.

 
Az ilyen történetek erősítik meg még inkább 
azt a jól ismert mondást, miszerint a vér nem 
válik vízzé. Szerencsére Gáborékhoz időköz-
ben sok barát és ismerős is csatlakozott, így 
a korábban még egészen kis közösségként 
induló csoport létszáma egyre gyarapszik. 
Városunk több rendezvényén is serényked-
tek, de olyan események iránt is nyitottak, 
amelyben lehetőségük nyílik megismertetni 
magukat másokkal és beszélni céljaikról. 

Ha jobban belegondolunk, nem könnyű a 
csoport helyzete, és nem elsősorban azért, 
mert vannak, akik inkább igyekeznek 
rombolni, mint építeni környezetüket.                           
A nehézséget az idősebb korosztály fiatalok-
kal szembeni előítélete is okozhatja, vagy az, 
hogy a tízen- huszonéves korosztály többi 
képviselője elsőre talán ferde szemmel 
tekint az ilyen kezdeményezésekre. 

Hiszen a diákok nagy többségére talán még 
ma is jellemző, hogy cikinek tartják, ha valaki 
túl jól tanul, túl sikeres valamiben, vagy olyan 
dologra áldozza szabadidejét, amely jótékony 
hatású. Ám az olyan fiatalok, akik figyelme-
sen, nyitott szemmel járják a világot és kellő 
érzékenységgel tudnak viszonyulni a dolgok-
hoz, azonnal felfedezik a problémákat és 
cselekedni is képesek. Árral szembeni küzdel-
mük értékét tovább növeli az is, hogy 
időnként épp kortársaik meg nem értésével 
kell szembetalálniuk magukat. 

Nem tudjuk, hogy a Fiatalok a Tiszta Városért 
csoport tagjainak kellett-e ilyesmit átélniük, 
de az biztos, hogy az idősebb korosztály 
képviselői életük során számtalanszor 
vonhatták le azt a szomorú következtetést, 
hogy ami jó, ami érték, az olykor szúrja 
egyesek szemét. Jellemzően azokét, akik 
ahelyett, hogy követnék a pozitív példát, 
inkább letörni igyekeznek mások lelkesedését. 
Elkeseredettségből? Irigységből? Ki tudja!
 

Persze a legtöbben derűvel és azzal a jóleső 
érzéssel eltelve szemlélik a fiatalok igyekeze-
tét, hogy talán még nincs veszve minden. 
Hiszen valljuk be, mi magunk is sokszor 
legyintettünk már ajakbiggyesztve és 
dünnyögtük orrunk alá, hogy ugyan, mit 
tudnak ezek a mai fiatalok? Például ezt! 
Figyelni, észrevenni, kitalálni, létrehozni, 
cselekedni, példát mutatni. Szerencsére 
sokan felfigyeltek rájuk, és munkájukat 
különböző eszközökkel több alkalommal is 
igyekeztek segíteni. Nekünk, felnőtteknek 
nagy a felelősségünk abban, hogy támogas-
suk és lelkesítsük őket. A jövőre nézve fontos 
útravaló lehet az is, hogy mondjon bárki 
bármit, azt tanuljuk meg a helyén kezelni. 
Hiszen egy megjegyzés lehet kedves, 
inspiráló, de ostoba és bántó is.

 
Tisztában kell lennünk azzal, kik vagyunk, mi 
az, ami bennünk van, és azt is pontosan 
tudnunk kell, hogy milyen világban szeretnénk 
élni. Az embernek mindvégig önazonosnak kell 
lennie. A lényeg, hogy megtaláljuk az irányt és 
azt kövessük töretlenül még akkor is, ha 
időnként úgy érezzük, magunkra maradtunk. 
Egyszer, sok száz évvel ezelőtt egy fiatal 
hadvezértől megkérdezték, mi lesz, ha a 
csatában nem követi majd senki? Azt válaszol-
ta: Nem fogok hátra nézni! A fiatal ózdi csoport 
tagjai azonban ezt is bátran megtehetik, 
hiszen már nagyon sokan követik őket. 

Ha valaki figyelmes szemlélő és egy városi rendezvényen nemcsak a zenére, a fellépők színes öltözékére, a vidám-
park pörgő-forgó játékaira és a vásári forgatagra koncentrálja érzékszerveit, az egészen biztos, hogy szembetalál-
kozott már azokkal a fiatalokkal, akik szemükkel a terepet pásztázva, nejlonzsákokkal a kezükben folyamatosan 
járják a különböző események helyszíneit. 

HÉTKÖZNAPI 
PÉLDAKÉPEINK 
– A FIATALOK A TISZTA VÁROSÉRT CSOPORT 



AZ EGYHÁZ BÖLCSŐJE

Rejtő Hanna

A kezdet

Emlékek, meghatározó családi esemé-
nyek és az Ózdi Görögkatolikus Egyház 
bölcsője volt a jelenlegi templom 
mellett álló kápolna. De hogyan is 
kezdődött minden? 1943-ban alakult 
meg az egyházközség, amely akkor 
még csak egy maroknyi közösséget 
jelentett. 1941-ben egy felmérés 
hétszáz fő görögkatolikust mutatott, 
akiknek a száma 1943-ra már 
ezeregyszázra növekedett. Akkoriban 
egy kis kápolnát biztosítottak szá- 
mukra a szuhafői iskolában, havonta 
egyszer. Juhász Dénes atya úgy vélte, 
szükség van egy állandó épületre.                       
Ő volt az, aki megvette a temető 
melletti területet. Egy csendes, 
nyugodt helyet keresett és meg is 
találta a gyülekezet számára a 
legmegfelelőbbet. Az itt felépített 
kápolna, az egyház helyi gyökerét 
jelentette. Ez a munkálat roppant nagy 
erőfeszítést igényelt. A háború végé-
hez közeledve, romokból, törmeléka-
nyagokból kezdték el felhúzni                          
Isten hajlékát. Visszaemlékezésekben 
megemlítik, hogy a parókus biciklin 
hozta az anyagokat, hogy ne álljon 
meg a munka. A közösség összefogása 
megmutatkozott, ugyanis együtt, 
minden erejüket és támogatásukat 
beleadva építették fel a kápolnát. 
Számos ima, örömének és gyászos 
sírás is beleivódott a falakba. Az évek 
alatt azonban mint minden, ez az 
épület is elhasználódott. A falak 
vizesedtek és a gyülekezet növekedé-
sével egyre szűkösebbnek bizonyult a 
terület. Voltak próbálkozások a 
bővítésre, azonban ez sem jelentett 
tartós megoldást. A rendszerváltást 
követően 1993-ban püspöki utasítás-
ra építkezés kezdődött. Ebben az 
évben le is tették a közösségi ház, 
illetve a jelenleg használatban álló 
templom alapkövét. Egy mai, mégis 
bizánci stílusú épületet terveztek, 
amely végre nagy befogadóterülettel 
bírt. Az új épület átvette a régi szere-
pét, a múlt egy darabja pedig üressé 
vált. Egészen napjainkig.

„Templomot nem rombolunk”

Ha lehetőséget kapunk, azzal élni kell.                 
Egy pályázat került a közösségek látóterébe, 
amely az egyházi épített örökség védelmét 
célozta meg. Bodnár Dániel, görögkatolikus 
parókus azonnal cselekedett, hogy megment-
se azt az épületet, amely oly sok emléket 
őrzött a falai között. 2022 januárjának végén 
munkagépek zúgtak fel a parókia területén.                
A sok papírmunka meghozta gyümölcsét, 
ugyanis végre elkezdődhetett a várva várt 
beruházás. Összesen mintegy 12 millió 760 
ezer forint állt rendelkezésükre. Ez azonban 
csak a külső munkálatok elvégzésére volt 
elég, így a belső feladatokat az egyházközség 
saját forrásából finanszírozták. A gyülekezet 
parókusa elmondta, hogy templomot nem 
rombolunk, így mindent megtett, hogy 
megmentse az egyházközség bölcsőjét.                        
A kitartásnak köszönhetően többek között 
kicserélték a teljes villamoshálózatot, de 
födémszigetelés, falazás, hőszigetelés, 
homlokzatjavítás, tetőhéjazatcsere és villám-
védelem is megvalósult.

Áldott közösség

Ünneplés, pompa és megannyi emlék. Nagy 
pillanat volt az egyház számára, amikor 
végre eljött az átadó napja. Ez az alkalom 
eltért a megszokottól. A szent liturgiát 
megelőzően az egyházközség kántorát, 
Szilágyi Istvánt szentelték fel a felolva-
sói-éneklői rendbe. A hivatások hete 
alkalmával dr. Orosz Atanáz püspök végez-
te a hagyományos szertartást. Kiemelte, 
hogy nem csak a diakónussá és pappá 
szentelés, de a kisebb rendekbe való 
belépés is fontos, hiszen gazdagítja az 
egyházat. A helyi parókus számára több 
ízben is boldog volt ez a nap, hiszen újszü-
lött fiát, Bodnár Dávidot ekkor részesítették 

a keresztség szentségében. A hivatások 
hetét, az új kápolna avatását, az egyházba 
való belépést és az Isten iránti szeretetet is 
beleszőtte szavaiba a püspök. A szent 
liturgia végeztével körmenet indult a kápol-
nához. Dr. Orosz Atanáz püspök szentelt-
vízzel, valamint imádságokkal áldotta meg 
az épületet. A megjelentek bevonultak                   
és megcsodálták az eredményt. Öröm, 
meghatódottság és hála ült ki az arcukra. 
Van, akinek a házassága itt köttetett, vagy 
itt keresztelték meg. Ezek a mozzanatok az 
élet fontos elemei, amelyekre visszaemlé-
kezni mindig nagyszerű, azt látni pedig, 
hogy a szeretett hely megújul és ismét 
megtelik élettel leírhatatlan számukra. 
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Szurdok Krisztina

Dobi Laura Janka

A bemutatott tárgyak több résztvevőben idéztek 
fel szép emlékeket. Emellett sokan voltak 
olyanok, akik maguk is valamelyik, környékün-
kön korábban működő bányában dolgoztak. 

A kiállítás iránti érdeklődést jól mutatta, hogy 
többen jelezték, az ő birtokukban is vannak olyan 
tárgyak, amelyek ehhez a szakmához kapcso-
lódnak. Így remélhetőleg a szeptember végéig 
megtekinthető tárlat hozzájárul majd egy állandó 
bányatörténeti kiállításmegszületéséhez is. 

„Közel húsz évvel a bányák bezárása után ma 
már a mostani fiataloknak nagyon nehéz átadni 
azt az élményt, azt az érzést, amit mi anno a 
bányászatban végigéltünk. Ám nem engedjük el 
ezt a történetet, hiszen a szakszervezetnek és a 
volt bányászoknak a legfontosabb feladata, 
hogy ezt a hagyományt, ezt a megteremtett 
kultúrát, értéket továbbvigyék” – emelte ki 
Szőke András, a Borsodi Bányászok Területi 
Tagozatának elnöke.

A kiállítás anyaga részben a múzeumból, részben 
magángyűjtők által felajánlott eszközökből 
tevődik össze. Ezek mellett a Borsodi Bányászok 
Területi Tagozata is számos relikviával járult 
hozzá ahhoz, hogy sikerüljön még teljesebb 
képet adni erről a nehézségeket és szépségeket 
egyaránt magában rejtő szakmáról. 

Az intézménybe ellátogatók már eddig is 
számos olyan relikviát láthattak, amelyek által 
átfogó képet kaphattak erről a nagy múltú és 
embert próbáló szakmáról. A nehézipar a régi 
időkben hozzátartozott az emberek minden-
napi életéhez. A bányászatról azonban jelenleg 
jóval kevesebb anyag áll rendelkezésre, így a 
mostani tárlat ebben az értelemben hiánypót-
lónak mondható. Annak pedig egyik nem 
titkolt célja, hogy ily módon sikerül olyan 
műtárgyakat megjeleníteni, amelyek egy 
jövőben létrehozandó, állandó bányatörténeti 
kiállításhoz járulhatnak majd hozzá. 

Az eseményen Szőke András, a Borsodi Bányá-
szok Területi Tagozatának elnöke is jelen volt, aki 
ezen szakmák emlékének továbbvitelét, átadá-
sát nagyon fontosnak tartja. 

Az előadást követően Bukovinszky Zsolt, az 
ÓMÉK ügyvezető-főszerkesztője négy vendég-
gel beszélgetett, akik valamilyen formában 
kötődtek a telephez. 2016-ban az Ózdi Városi 
Televízió is készített egy filmet Bánszállásról.                   
Az anyaggyűjtés során kiderült, hogy nagyon 
kevés képi emlék maradt a településről. Ehhez 
nagy segítség volt az internetes csoport léte, 
hiszen onnan sok dokumentumot kaptak. 

Bukovinszky Zsolt
az ÓMÉK ügyvezető-főszerkesztője

„Számomra nagyon kedves ez a település, hiszen 
amikor megszülettem engem ide vittek haza. Itt 
lakott a nagymamám. Az egész gyermekkoromra 
rányomta a bélyegét a sok-sok látogatás és a 
szünetek, amiket itt töltöttem. Akkor egy igazi 
paradicsom volt Bánszállás. Sajnos ma ha arra 
járunk, már nem ezt láthatjuk.”

A program végén kötetlen formában 
beszélgettek a jelenlévők és együtt elevení-
tették fel a régi emlékeket.

mezőgazdasággal foglalkoztak. Sok ember 
költözött a térségbe, és ki kellett alakítani a 
lakótelepeket. Bánszállás is így épült. Az 1860-as 
években indult meg a bánya termelése és 1870 
körül épült a Bánszállási lakótelep, ami abban a 
korban modernnek számított. A munkások 
döntő többsége nem is rendelkezett szakkép-
zettséggel, hanem itt tanulták ki a szakmát. 

Dr. Nagy Péter történész 

„A bányászoknak nagyon érdekes a viszonya a 
munkához. Mikor régen lementek a mélybe, 
sokszor nem tudhatták, hogy visszatérnek-e, 
történik-e valamilyen szerencsétlenség. Sajnos 
sok ilyen volt. Vallásosak voltak a bányászok. 
Imával indították a napot, a leszállást. Nagyon 
erős társadalmi összetartás volt közöttük és ez a 
mai napig megfigyelhető nemcsak náluk, hanem 
a leszármazottaiknál is.” 

A Bánszállási bányákról és a telep kialakulá-
sának történetéről hallhattak azok, akik részt 
vettek a Volt egyszer egy Bánszállás elneve-
zésű emlékdélutánon. Az esemény apropóját 
Csák Lászlóné és ifj. Vass Tibor közösen írt 
könyvének bemutatója adta, amit még 
tavaly szeptemberben adtak ki. A kötet a 
Fejezetek Bánszállás-Bányatelep Történeté-
ből címet kapta. Az akkori program sikeres-
ségéből adódóan a szervezők úgy gondolták, 
hogy megvalósítanak egy kötetlenebb 
délutánt. Az eseményre sok elszármazott 
bánszállási lakos érkezett. 

A megnyitót követően Dr. Nagy Péter történész a 
bánszállási bányákról és a telep kialakulásának 
körülményeiről tartott előadást. Hatalmas 
szénlelőhelyet találtak itt, ennek volt köszön- 
hető, hogy a kohászat városunkba települt.                               
Ez alakította a város életét, hiszen itt korábban 

JÓ SZERENCSÉT!
Ózd környéki bányák történeti emlékei címmel nyílt 
időszaki kiállítás az Ózdi Muzeális Gyűjteményben.                         
Az esemény iránt nagy volt az érdeklődés, amelyen a 
fiatalabb generáció is képviseltette magát.                                    
A tárlat létrehozásának ötlete egyébként a tavalyi, 
Volt egyszer egy Bánszállás című eseményhez 
kapcsolódóan merült fel a szervezőkben. 

„VOLT EGYSZER 
EGY BÁNSZÁLLÁS…”
MÚLTIDÉZŐ DÉLUTÁN A MÚZEUM UDVARÁN
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ket is bevonták az előadásba, majd az Egy 
bolond százat csinál című dalt is előadták. 
A nap végén a rap került előtérbe. Széki 
Attila, azaz Curtis az eseményre a legna-
gyobb slágerekkel készült, amelyek óriási 
sikert arattak és hatalmas közönséget 
vonzottak. Curtis váratlan fordulatként az 
egyik fiatalember kérésének eleget téve, 
levette cipőjét és odaadta rajongójának.

Az V. Hétvölgy Fesztivál után a Gyermek- 
és Ifjúsági Nap adott méltó zárást a több 
napos rendezvénysorozatnak. 

Az Ifjúsági Parkban több néptáncos 
koreográfiát láthatott a közönség az Ózdi 
Gyöngyvirág Néptánc Egyesület óvodás 
és kisiskolás tagjainak köszönhetően.                 
A kicsik emellett népi játékokat is megje-
lenítettek a színpadon. Az Erica C Dance 
School ózdi csoportjainak produkciójában 
az iskola legfiatalabb növendékei is 
felléptek. Az ÓMI Zenés Színház tagjai is 
gyermekműsorral készültek. 

Akik nem a színpadon zajló eseményeket 
követték, azok sem unatkoztak, hiszen 
számtalan kiegészítő program szórakoztat-
ta a fiatalokat. Ennek köszönhetően lufihaj-
togatás és óriás buborékfújás is várta a 
résztvevőket, de az Ózdi Városi Könyvtár és 
az ÓMÉK-Ózdi Muzeális Gyűjtemény és 
Gyártörténeti Emlékpark munkatársai is 
kitelepültek. A karaoke versenyen a bátrab-
bak énektudásukat mutathatták meg, 
ezután a kötélugrók vették birtokukba a 
színpadot. A nap első sztárfellépő párosa 
előtt pedig a Lam Völgyi Kutyaiskola 
négylábúi mutatták meg tudásukat. 

A nagyszínpadon Balássy Betty és Varga 
Feri adott koncertet. Az énekes házaspár 
több gyermekdallal is készült, a résztvevő-

GYERMEK- ÉS
IFJÚSÁGI NAP 
A FIATALOKÉ VOLT A FŐSZEREP
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ÓZDON IS
ÁTSZÁGULDOTT
A TOUR DE HONGRIE MEZŐNYE
A nagy múltú kerékpáros körverseny nyomvonala először szelte át városunkat.                           
A mezőny öt nap alatt 905 kilométert tett meg hazánkban. A televíziós élő közvetítésnek 
köszönhetően pedig nézők százmilliói láthatták Magyarország legszebb tájait, természeti 
és kulturális kincseit, köztük településünkét is. A Falu térségében egy szurkolói zónát is 
kialakítottak a szervezők, míg Farkaslyuk külterületén egy különleges akcióval készültek 
az Ózdi Kerékpáros Egyesület tagjai. Rengeteg embert vonzott az utcákra a látványos 
sportos megmozdulás. 

Szurdok Krisztina



Karády Katalin életét és művészetét bemu-
tató új, időszaki kiállításnak ad helyet                       
a Nemzeti Filmtörténeti Élménypark.                           
A május 6-i  ünnepélyes megnyitón, Berki 
Alex örökzöld dallamokkal idézte meg a 
múltat, majd Riz Gábor országgyűlési 
képviselő, miniszteri biztos méltatta az 
ikonikus színésznőt. Hangsúlyozta: büszke 
arra, hogy már nem először van az intéz-
mény falai között olyan rendezvényen, ami 
a magyaroknak, a magyarokról szól. 

A tárlat célja nem más, mint közelebb hozni és 
mindenkivel megismertetni a Karády-szelle-
miséget. Lovas Lajos a Fórum Hungaricum 
Nonprofit Kft. ügyvezető igazgatója így 
üdvözölte a meghívottakat.

Karády Katalin legendás alakjához és az őt 
övező világhoz közelebb kerülhettek a vendé-
gek, hiszen Péter Zsolt színháztörténész, a 
kiállítás kurátora számos izgalmas történetet 
mesélt el a színészlegendáról. 

Elmondta, hogy az emberek többségének 
Karády Katalinról a magyar filmek sztárja, a 
végzet asszonya jut eszébe, és sokkal 
kevesebben gondolnak arra, hogy ugyanolyan 
ember volt, mint más... szeretett, szenvedett, 
és gyűlölt..., de legendás alakjának és az őt 
övező világnak kétségtelenül vonzó bája van. 

Kellemesen megborzongott a közönség, 
amikor az audiovizuális eszközök segítségé-
vel, megszólalt a múltból Karády Katalin azzal 

A művésznőnek nem volt gyermeke. 
Mohácsi Ilona, a házvezetőnője 
kísérte végig az életét, őáltala került 
Magyarországra a megmaradt 
hagyaték. Az értékes, személyes 
tárgyakat felajánlották a Színháztör-
téneti Múzeum és Intézetnek, de 
magángyűjtőktől is láthatunk emlék-
tárgyakat a  Nemzeti Filmtörténeti 
Élménypark időszakos tárlatán.

Megmagyarázhatatlan varázslat 
övezi a kiállított ereklyéket. Néhány 
bútordarab is a kiállítás része: kis 
asztal két fotellel, fellépő ruha, 
bunda, csíkos sál, amelyet Karády 
saját kezével kötött. Különlegesség 

egy sminkes bőrönd, amin a KK monogram 
olvasható. A tárlókban is sorakoznak az 
értékes emlékek. A vitrin alatt pihennek 
könyvei, lemezei, olyan színvilág által körül-
véve, ami sajátos hangulatot kölcsönöz 
környezetének.

Egy-egy Karády dal inspirálta minden 
remekmű elkészítésénél Lips Adrián 
grafikus képeit, akinek alkotásait a kiállítás 
keretein belül tekinthetjük meg, „Dalokban 
feloldott nőiség”- címmel.

A művész igyekszik újat adni a közönség-
nek, sajátosan egyénit. Képeinél megállva 
a  díva privát szokásairól is hallhatunk 
történeteket a grafikustól, aki rajongva 
mesélt a hallgatóságnak.

Karády Katalin nagyon sokat költött cipőre 
és harisnyára, Virginia cigarettát szívott, a 
paprikás krumpli volt a kedvenc étele, a 
golf a kedvenc sportja.  Maga szerint nem 
töltött sok időt a szépítkezéssel: ötnapon-
ta járt fodrászhoz, és öt-hathetente 
arctisztításra és a villanymasszázst is 
kipróbálta. Bársonyos, mély, búgó hangja, 
lazán fésült hullámos haja, sötét ajkai és 
az állandó kelléke, a cigaretta szexszimbó-
lummá tették Karádyt.

A kiállítás utolsó állomásán, Hippolyt és a 
többiek - címmel, ismert filmslágerek 
csendültek fel Dániel Gábor operaénekes és 
Orbán Borbála sanzonénekes előadásában.

Aki szeretne visszamenni az időben a 
kiállított relikviák segítségével, aki kíváncsi 
a legismertebb magyar díva mennyet és 
poklot megjárt életére, az látogasson el a 
Nemzeti Filmtörténeti Élményparkban 
rendezett kiállításra.

Az ikonikus színésznő életét és művészetét 
bemutató tárlat  október 31-ig látható.

„Ne kérdezd, ki voltam, 
A sorsomat én akartam. 
S ha majd egyszer megsokalltam,
Azt mondom: agyő.”

a búgó hanggal, melynek eleganciája 
megbabonázta a férfiakat. 

„A levélírás sohasem volt erős oldalam.                        
A levélmondás, talán könnyebb, de az sem 
egyszerű. Ha az  ember mondjuk kerülni 
akarja az olyan közhelyeket, mint pl.: szeret-
ném minden kedves régi hallgatómat 
külön-külön megölelni, vagy azt kívánom, 
hogy még nagyon sokáig ne felejtsenek el 
engem. Szeretném elkerülni az ilyen fráziso-
kat és ezért csak annyit üzennék az                          
én kedves, de nagyon kedves régi-régi 
közönségemnek, hogy: Önök jelentik az én 
múltamat és én jelentem a maguk múltját. 
Ez az a kapcsolat, ami bennünket összetart, 
eltéphetetlen, amíg csak élünk.”

„NE KÉRDEZD, KI VOLTAM…”

Pálffy Csilla

KARÁDY KATALIN ÉLETE & MŰVÉSZETE
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FÜGGŐLEGES MEGHATÁROZÁSOK

1. Használt holmik vására. 2. Nagy vereség, bukás a 
sportban. 3. Diósgyőri Futball Club. 4. Argon vegyjele.                        
5. Mexikói forradalom vezére volt. 6. Komárom-Esztergom 
megyei község. 7. Üres jog! 8. Autonóm Körzet. 9. Mely 
személyt. 10. Szívre hatóan könyörög. 11. Ruha része.                  
16. Perzsa uralkodó. 19. Deciliter. 20. Helyrag a -ben párja. 
21. Veszprém megyei község. 23. Finn folyó. 24. ... Roy, 
Walter Scott regénye. 25. Japán dráma. 27. Piaci kofa.                   
30. Pest megyei község. 32. Keretben van. 33. Magyar 
színész (Áron). 34. Bankautomata. 36. Francia kikötőváros a 
Szajna partján. 37. Saját kezűleg. 38. Fél font!

Készítette: Derencsényi Béla

VÍZSZINTES MEGHATÁROZÁSOK

1. Megfejtés. 12. Haszontalan cifraság, sallang. 13. Egy kicsit. 14. Soproni 
Kosárlabda Club. 15. Páty határai! 17. Brit folyó. 18. Skócia része!                               
19. Igen, oroszul. 20. Paszuly. 22. Net Book Value - nettó könyv szerinti érték. 
23. Segítségével tájékozódik a denevér. 26. Lengyel nagybirtokos, főnemes. 
28. Beóciai hős. 29. Fába jelet vés. 30. Stroncium vegyjele. 31. Mezopotámia 
mai neve. 33. Ragadozó hal. 34. Nitrogént tartalmazó vegyület. 35. Bernáth ... 
magyar festő. 37. Botrány, pletyka jelzője. 39. Sampinyon.

BEKÜLDENDŐ A SZERKESZTŐSÉG CÍMÉRE (3600 ÓZD, BRASSÓI ÚT 
2., E-MAIL: (OVTVINFO@OMEKOZD.HU), VAGY BEDOBHATÓ AZ 
ÉPÜLET BEJÁRATÁNÁL ELHELYEZETT POSTALÁDÁBA A VÍZSZINTES 1. 
SOR MEGFEJTÉSE. BEKÜLDÉSI HATÁRIDŐ: 2022. JÚNIUS 16. 
(CSÜTÖRTÖK). A BORÍTÉKRA, VAGY A LEVELEZŐLAPRA KÉRJÜK 
RÁÍRNI: KERESZTREJTVÉNY. A HELYES MEGFEJTÉST BEKÜLDŐK 
EGYIKE ÉRTÉKES AJÁNDÉKCSOMAGOT KAP. A NYEREMÉNY 
ÁTVEHETŐ SZERKESZTŐSÉGÜNKBEN, MUNKANAPOKON 8-16 ÓRA 
KÖZÖTT. A 2022. ÉV 3. SZÁMÁBAN MEGJELENT REJTVÉNY HELYES 
MEGFEJTÉSE: „A GYÁR KÖRÉ ÉPÜLT VÁROS”.

NYERTES: KAKUK PÉTER, ÓZD. GRATULÁLUNK!

ISSN 2559-947X / VISSZHANG ÓZDI MAGAZIN / MEGJELENIK 15.000 PÉLDÁNYBAN
 KIADÓ: 3600 ÓZD, GYÁR ÚT 4. /  SZERKESZTŐSÉG: 3600 ÓZD, BRASSÓI ÚT 2. / TEL.: 48/572-114,
E-MAIL: INFO@OZDIMEDIA.HU KIADJA AZ ÓZDI MŰVELŐDÉSI ÉS KOMMUNIKÁCIÓS NONPROFIT KFT.
FELELŐS KIADÓ: A KFT. ÜGYVEZETŐJE/FŐSZERKESZTŐ: BUKOVINSZKY ZSOLT (UGYVEZETO@OMEKOZD.HU)/
TÖRDELÉS ÉS DESIGN: CSOMOR GERGŐ (CSOMOR.GERGO@HOTMAIL.COM)
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   # PALETTA

Kulturális programok

jún. 10.
14:00-18:00: 
Könyvheti Kavalkád

Domaházi Hagyományőrző
Egyesület állandó kiállítása
Digitális Erőmű Európa tér

jún. 09.
Ózdi Városi Könyvtár

10:00-12:00:
Barkó-ba vetélkedő Múzeumok Éjszakája

Ózdi Muzeális Gyűjteményjún. 25.

10:00: Petőfi Filmklub
Ózdi Muzeális Gyűjteményjún. 09.

Olvasó, Színházterem
jún. 19.

18:00: Erica C.
Dance School záróvizsga

jún. 28.
Civil Ház

14:00-16:30:  „30 éve szabadon”
vándorkiállítás megnyitója

Ózdi Városi Könyvtár
jún.

09-12.
Ünnepi Könyvhét

Nemzeti Filmtörténeti Élménypark

okt.
31-ig

Karády élete & 
művészete időszaki kiállítás 19:00: Portugál c. tragikomédia

Olvasó, Színházteremjún. 11.

Ózdi Városi Könyvtár
Árpád vezér úti fiókkönyvtára

14:00: Író-olvasó
találkozó Berg Judittaljún. 08.

Ózdi Városi Könyvtár
jún. 15.

16:30: Könyvbemutató
(Kazincbarcikai irodalmi csoport)

Ózdi Városi Könyvtárjún. 08. 9:00: Apró Örömök Családi Klub
Olvasó, Adorján Lajos terem
17:00: Táncházjún. 17.



Tóth Alexandra

A SZERVEZŐK

Az Ózdi Teknőc Futó Club 1994-ben tartot-
ta alakuló ülését 15 alapító tag részvételé-
vel. Köztük több korosztály is képviseltette 
magát. A hivatali dolgozótól kezdve, az 
orvosokon át, mindannyiuk célja ugyanaz 
volt. A futás szeretetét, a sportos életmó-
dot minél tovább űzni közösen, szervezett 
keretek között és minél több embert 
bevonni ebbe az egységbe.

A VERSENY

Május 15-én már 26. alkalommal hívta 
életre az Ózdi Hegyifutó Versenyt az Ózdi 
Teknőc Diák- és Szabadidősport Egyesület. 
Szikrázó napsütés és igen meleg fogadta a 
megmérettetés indulóit és a kilátogatókat. 
A soha véget nem érő emelkedők és lejtők 
minden esztendőben városunkba csábítják 
a környék legjobb futóit, most közel 
hatvanan tették próbára felkészültségüket. 
Tíz órakor dördült el a rajtpisztoly a 
Bíben-völgy lábánál kialakított központban. 
Vanczák Attila az egyesület elnöke elmondta, 
hogy igyekeznek a hagyományt folytatni, 
valamint továbbvinni azt a munkát, amelyet 
az elődök megkezdtek.

„Országos szinten is egyedülálló, hogy egy 
verseny közel három évtizedet éljen meg úgy, 
hogy a körülményektől függetlenül minden 
esztendőben meg legyen tartva. Külön öröm, 
hogy sokan visszajárnak a versenyre. Ezt a 
pandémia ellenére is folyamatosan meg tudtuk 
rendezni, igaz akkor virtuálisan. Erre számítanak 
a futók is. Vannak olyanok, akik akár nézőként, 
szurkolóként is visszajárnak. Nyilván ez az 
elődöket is dicséri. Az elsőt a Natúra Egyesület 
szervezte, majd utána vette át az Ózdi Teknőc 
Futó Club. Köszönjük a névadónak, valamint az 
önkormányzatnak is a segítséget és a helyi 
vállalkozóknak, akik nagyon sokat hozzátettek, 
hogy ez a hagyomány folytatódhasson.”

A PÁLYA

Az évek folyamán többször is változott a 
távok hossza, ezt a szervezők a versenyzői 
igényekhez igyekeznek mindig igazítani.                 
A rövidebb, vagyis a 8,8 kilométeres táv az 
úgynevezett magányos fáig vezetett, míg a 
hosszabb útvonal ezúttal is érintette a 
hangonyi hármas keresztet. Ez a nyomvo-
nal 12,4 kilométeres volt.

A GYŐZTESEK

A Kisvárdáról érkezett Bulitka László megvéd-
te tavalyi címét. „A célom az volt, hogy sikerüljön 
most is megőrizni a bajnoki elsőséget. Tavaly 
vizesebb volt a pálya, most szerintem nehezebb 
volt a nagy meleg miatt. Illetve a táv felvezetett a 
hármas kereszthez, a felvezető úton még nekem 
is bele kellett sétálnom.” Az embert próbáló 
hosszabb távot az Ózdi Teknőc DSZE 
versenyzője, Bari Ágnes teljesítette a leggyor-
sabban a hölgyek közül. „Nagyon jó verseny 
volt, színvonalas volt a szervezés. Ennek a hazai 
pályának, a gyönyörű ózdi hegyeknek szerintem 
párja nincs. A hármas kereszthez felvezető út elég 
kemény. Igaz most lett egy új ösvény készítve, de 
nem futhatóbb mert ugyanolyan meredek.                  
Egy igazi élmény és a kilátás is csodálatos.”

A rövidebb távon Csáki Szabolcs győzedel-
meskedett, ő Miskolcról érkezett, míg a 
hölgyek mezőnyében hazai sikert könyvel-
hettünk el szintén, ugyanis Zákányiné 
Bányász Henrietta szakította át a célszalagot.

A MEGLEPETÉS

A szervezők most különleges kihívással is 
meglepték a teljesítőket, hiszen egy úgyne-
vezett after runt tartottak, amelynek lénye-
ge, hogy azok, akik még éreztek magukban 
erőt felfuthattak a Bíben-völgy bejáratánál 
található meredek domb tetejére. A főszám 
mellett volt egyéb program is, a legkisebbe-
ket is megmozgatták. Az ovis futamon közel 
negyven lurkó vett részt. A megfáradt 
sportemberek energiaraktárait is igyekeztek 
feltölteni, erre szolgált a nagy népszerűség-
nek örvendő zsíroskenyér parti. Mindenki 
egyedi befutóérmet tehetett el emlékbe, az 
eredményhirdetésen pedig serlegek kerültek 
a leggyorsabbak kezébe. A támogatóknak 
köszönhetően pedig több ajándékcsomagot 
is átadtak a büszke sportembereknek.

Mára talán már senki előtt nem titok, hogy számomra a futás életformává vált. Magával ragadott már nyolc éve és nem enged, 
igaz nem is ellenkezek. Ez a sport egy remek önismereti tréning. Az egyik legfontosabb jellemzője, hogy ebből tényleg annyit 
tudsz kivenni, amennyit beletettél. Tükröt tart eléd, nap mint nap. Egyszerre fájdalmas és lélekemelő. Körülbelül két év után 
csatlakoztam a helyi klubhoz és azóta is igyekszem aktívan képviselni az Ózdi Teknőc Diák-és Szabadidősport Egyesületet. Ma 
már elnökségi tagként is kiveszem a részem a munkából. Nélkülük azt hiszem nem ment volna, hiszen közreműködésükkel 
eljuthattam az ország valamennyi szegletére, buzdíthattam, segíthettem és láthattam dobogóra állni rengeteg ózdi futót, néha 
még én is az elsők között léptem át a célvonalat. Büszke vagyok rá, hogy ózdi teknőc vagyok! 

MEREDEK TEREPEN
AZ ORSZÁG SZÁMOS PONTJÁRÓL ÉRKEZTEK
SPORTEMBEREK AZ ÓZDI HEGYIFUTÓ VERSENYRE

Fotók: Antal Norbert
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Dobos Adrienn

Igazi fesztiválhoz méltóan több színpad 
állt a fellépők rendelkezésére! A Bolyki 
főúton kapott helyet az erre az alkalomra 
épített úgynevezett „Kisszínpad”, míg az 
Ifjúsági Park területén található állandó 
emelvény „Nagyszínpadként” üzemelt a 
két napban.

A nyitónapon, május 27-én Kollányi Zsuzsi-
val indult el a fesztivál, akit a méltán kedvelt, 
helyi érdekeltségű Sunrise követett, utánuk 
a világszínvonalú hanggal rendelkező 
Radics Gigi lépett színpadra.

Gigi koncertjét követően az ózdi, népes 
rajongótáborral rendelkező Remorse 
zenekarral dübörgött tovább a pénteki 
buli. Ráadásul az együttes az idén ünnepli 
fennállásának 35. évfordulóját! A szülina-
pos Remorse után a nap a Balkán Fanatik-
kal zárult, akik fergeteges koncerttel 
tettek pontot az est végére.

Szombaton ismét minőségi, igényes 
zenétől volt hangos a fesztivál helyszín; 
a Highland Bastards berobbantotta a 
hangulatot és az ír-kelta népzenei 
stílust egy kevés rockkal, egy csipetnyi 
metál és punk stílusjegyekkel fűszerez-
ték meg, ezzel egy igazán frenetikus 
napindító élményt kaptak a fesztiválo-
zók! Őket Singh Viki követte a színpadon, 
akinek nem csak a hangja, de a ruhája is 
ámulatba ejtő volt!

Viki után a sokak által nagyon-nagyon várt 
DR BRS következett, aki tetőfokára fűtöt-
te fel a hangulatot! Mindez valószínűleg 
annak is volt köszönhető, hogy saját 
bevallása szerint: „Én nagyon otthon 
érzem magam Ózdon. Szeretek idejönni, 
több helyi cimborám is van.” 

Béres Attilát Berkes Olivér követte a 
Nagyszínpadon, aki több, mint 1 órás élő 
koncertjével hálálta meg a közönség 
szeretetét. Előadása után sem állt meg a 
program, hiszen az ózdi Nagyanyám 
Bluesa már alig várta, hogy a húrok közé 
csapjon és megkezdje 1 órás, szintén élő 
koncertjét, amit a nézők lelkes tapssal és 
ovációval fogadtak.

A 2 napos V. Hétvölgy Fesztivált a Blaha-
louisiana zárta. Közel másfél órás, minő-
ségi zenét, közvetlenséget tanúsítottak a 
közönséggel szemben! Ezzel is bizonyítva, 
hogy mennyire alázattal tekintenek a 
zenére és a rajongókra.

Remélhetőleg itt nem zárul le az ózdi 
fesztivál-story, és ahogyan egy nagysikerű, 
1978-as amerikai vígjáték címe is mondja: 
Jövőre veled ugyanitt! 

HATALMAS ÉRDEKLŐDÉS, IGÉNYES ZENÉK ÉS PRODUKCIÓK, 
KEDVEZŐ IDŐJÁRÁS MINDKÉT NAPON
2 év kihagyás után, május 27-én és 28-án immár ötödik alkalommal rendezték meg  a Hétvölgy Fesztivált városunkban. A két 
napban minőségi zenéből, helyi zenekarokból és szárvendégekből sem kellett az ózdiaknak hiányt szenvedniük!


